
P R O T O K Ó Ł  N R XXVIII/05 

z Sesji Rady Gminy w Strawczynie 

z dnia 28 listopada 2005 roku 

 

 

 

W Sesji udział wzięli:  

1) Radni, 

2) Sołtysi, 

3) zaproszeni goście. 

Listy obecności w załączeniu. 

 

Ad. 1. 

 Pan Wiesław Piotrowski – Przewodniczący Rady Gminy dokonał otwarcia 

posiedzenia i powitał zebranych. 

Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad. Na stan 15 Radnych,  

w Sesji udział wzięło 15 Radnych, wszyscy Radni obecni. W związku z tym Sesja 

moŜe podejmować prawomocne uchwały.  

Poinformował, Ŝe w punkcie 10 porządku obrad o godz. 1400 Wojewoda 

Świętokrzyski wręczy odznaczenia.  

Po wręczeniu odznaczeń przewidziany jest obiad dla wszystkich uczestników Sesji 

Rady Gminy. 

 

Ad. 2. 

 Na sekretarza obrad został powołany Pan Witold Wawrzeńczyk – Radny, a na 

protokolanta powołano Małgorzatę Woźniak. 

 

Ad. 3. 

 Zapytania i interpelacje: 

1) Pan Ryszard Wojtyś – mieszkaniec Korczyna, „Samoobrona” – mam trzy pytania: 



 2 

- kto utrzymuje hydranty i ciśnienie wody w rurociągu? Pytam o to z tego względu, 

Ŝe w Korczynie były 2 poŜary. Tak w przypadku pierwszego poŜaru, jak  

i drugiego było zbyt niskie ciśnienie, dopiero, gdy przyjechała straŜ z Łopuszna  

z pompą, która wymusza, wówczas woda poszła. Mam tu pytanie, nie mogli 

nawet do hydrantu się dostać, musieli urwać zabezpieczenie, kto nad tym 

czuwa?,  

- odśnieŜanie i utrzymanie dróg gminnych jest waŜnym problemem, bo jest zima. 

Tak dzisiaj nas zaskoczyła i tak zaskakuje zawsze, 

- chodzi mi o decyzje Rady Gminy w sprawie inwentaryzacji gruntów pod 

zbiorniki wodne w miejscowości Korczyn. Jest podana cena ogólna Korczyna, 

Strawczyna i Strawczynka. Chciałbym się dowiedzieć ile to mniej więcej 

kosztuje, w rozbiciu na sam Korczyn i jaka to jest lokalizacja?, 

2) Pan Włodzimierz Szczepański – Radny – Panie Przewodniczący, Szanowni Radni, 

Panie Wójcie mam zgłoszenie od pracowników pogotowia, mieli wezwanie do 

Oblęgora i szukali domu przez pół godziny. Jest prośba, aby przy głównych 

drogach, jak było wcześniej wspominane, ustawić tablice informujące, Ŝe 

określoną drogą moŜna dojechać do domów o wymienionych numerach. Ten 

problem występuje nie tylko w Oblęgorze, ale na terenie całej gminy. Szczególnie 

w nocy jest trudno znaleźć podany adres.  

 

Pan Przewodniczący obrad poinformował, Ŝe odpowiedzi na zapytania i interpelacje 

będą udzielane w punkcie 9. 

 

Ad. 4. 

 Do protokółu Nr XXVII/05 z Sesji Rady Gminy z dnia 22 września 2005 r. nie 

wpłynęły uwagi i zastrzeŜenia. 

 

Rada Gminy przyjęła protokół w brzmieniu jak sporządzono. 
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Ad. 5. 

 Pan Wójt przedstawił realizację uchwał Rady Gminy podjętych na Sesji w dniu 

22 września 2005 r. oraz informację z pracy Wójta Gminy między Sesjami Rady 

Gminy (mat. w zał.) 

Radni otrzymali informację z zakresu zamówień publicznych udzielanych na 

podstawie przeprowadzonej procedury przetargowej za okres 16.09 - 21.11.2005 r.  

(w zał.). 

 

Rada Gminy przyjęła przedłoŜone informacje. 

 

Ad. 6 a) 

Pani Aleksandra Kowalczyk – Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały  

w sprawie zmian w budŜecie gminy na 2005 r. 

 

Pan Witold Wawrzeńczyk – Przewodniczący Komisji BudŜetu i Inwestycji 

poinformował, Ŝe Komisja zaopiniowała pozytywnie proponowane zmiany w budŜecie 

gminy na 2005 r. 

 

Pan Przewodniczący obrad odczytał w/w projekt uchwały i poddał pod głosowanie: 

     - za – 15, 

     - przeciw – 0, 

     - wstrzymało się – 0. 

Głosowało 15 Radnych. Uchwałę Nr XXVIII/244/05 podjęto jednogłośnie. 

 

Ad. 6 b) 

Projekt uchwały w sprawie obniŜenia ceny skupu Ŝyta przyjmowanego jako 

podstawa do obliczania podatku rolnego. 

 

Pan Przewodniczący obrad poinformował, Ŝe Komisje zaproponowały, aby przyjąć 

stawkę ogłoszoną przez Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego wynoszącą 27,88 zł 

za 1 q Ŝyta. W tej sytuacji Rada Gminy nie podejmuje uchwały. 
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Innych wniosków nie złoŜono. 

 

Przegłosowano wniosek o przyjęcie stawki ogłoszonej w komunikacie Prezesa 

Głównego Urzędu Statystycznego w wysokości 27,88 zł za 1 q Ŝyta: 

- za – 15, 

     - przeciw – 0, 

     - wstrzymało się – 0. 

 Głosowało 15 Radnych. Wniosek przyjęto jednogłośnie. 

 

Pan Przewodniczący obrad zarządził 15 min. przerwy od godz. 1005 do godz. 1020. 

  

Po przerwie wznowiono obrady. 

 

Ad. 6 c) 

Pan Przewodniczący obrad zwrócił się z zapytaniem do Pani Skarbnik, 

dlaczego, przygotowane są dwa oddzielne projekty uchwał: w sprawie określenia 

wysokości stawek podatku od nieruchomości i w sprawie zwolnień w podatku od 

nieruchomości? Wcześniej była to jedna uchwała. 

 

Pani Aleksandra Kowalczyk – Skarbnik Gminy wyjaśniła, Ŝe raczej powinny być dwie 

odrębne uchwały, rady gmin podejmują dwie.  

 

Pan Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały w sprawie określenia wysokości 

stawek podatku od nieruchomości i poddał pod głosowanie: 

- za – 15, 

     - przeciw – 0, 

     - wstrzymało się – 0. 

Głosowało 15 Radnych. Podjęto jednogłośnie Uchwałę Nr XXVIII/245/05. 

 

Ad. 6 d) 

Projekt uchwały w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości. 
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Pan Przewodniczący obrad odczytał pismo z Komendy Wojewódzkiej Policji  

w Kielcach z prośbą o zwolnienie z podatku od nieruchomości w 2006 r. na terenie 

gminy Strawczyn (pismo znak: CZ-SS-2240/161/05 z dnia 25.10.2005 r. w zał.). 

ZłoŜył wniosek o zwolnienie budynku i działki Komisariatu Policji w Strawczynie  

z płacenia podatku od nieruchomości. 

 

Wniosek został przegłosowany:  

- za – 15, 

     - przeciw – 0, 

     - wstrzymało się – 0. 

 Głosowało 15 Radnych. Wniosek przyjęto jednogłośnie. 

 

Pani Aleksandra Kowalczyk – Skarbnik Gminy poinformowała, Ŝe trzeba dodać zapis 

w projekcie uchwały w § 1 punkcie 2 jako podpunkt „e” o treści: „wykorzystywane na 

cele bezpieczeństwa i porządku publicznego”.  

 

Rada Gminy zaakceptowała propozycję. 

 

Pan Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały w sprawie zwolnień w podatku 

od nieruchomości z poprawką w § 1 punkcie 2e i poddał pod głosowanie: 

- za – 15, 

     - przeciw – 0, 

     - wstrzymało się – 0. 

 Głosowało 15 Radnych. Uchwałę Nr XXVIII/246/05 wraz z poprawką podjęto 

jednogłośnie. 

 

Ad. 6 e) 

Pan Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały w sprawie określenia 

wysokości stawek podatku od środków transportowych. 

  

Projekt uchwały przegłosowano: 
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- za – 15, 

     - przeciw – 0, 

     - wstrzymało się – 0. 

Głosowało 15 Radnych. Podjęto jednogłośnie Uchwałę Nr XXVIII/247/05. 

 

Ad. 6 f) 

Pan Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały w sprawie określania 

wysokości stawek podatku od posiadania psów, określenia zasad poboru, terminów 

płatności i zwolnień oraz poddał pod głosowanie: 

- za – 14, 

     - przeciw – 0, 

     - wstrzymało się – 0. 

 Głosowało 14 Radnych. Uchwałę Nr XXVIII/248/05 podjęto jednogłośnie. 

 

Ad. 6 g) 

Pan Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały w sprawie określenia 

wysokości opłaty targowej i zasad jej poboru. 

 

Projekt uchwały przegłosowano: 

- za – 14, 

     - przeciw – 0, 

     - wstrzymało się – 0. 

Głosowało 14 Radnych. Podjęto jednogłośnie Uchwałę Nr XXVIII/249/05. 

 

Ad. 6 h) 

Pan Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały w sprawie poboru podatku 

od nieruchomości, rolnego i leśnego w drodze inkasa oraz określenia inkasentów  

i wynagrodzenia za inkaso i poddał pod głosowanie: 

- za – 15, 

     - przeciw – 0, 

     - wstrzymało się – 0. 
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 Głosowało 15 Radnych. Uchwałę Nr XXVIII/250/05 podjęto jednogłośnie. 

 

Pan Przewodniczący obrad zarządził przerwę od godz. 1045 do godz. 1110. 

 

Po przerwie wznowiono obrady.  

 

Ad. 6 i) 

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie  

w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków przez Zakład Gospodarki Komunalnej  

w Strawczynie na terenie gminy Strawczyn. 

 

Pan Witold Wawrzeńczyk – Radny – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, uwaŜam, 

Ŝe te podwyŜki przedstawione przez Pana Kierownika ZGK są troszkę nieuzasadnione. 

Łatwo podchodzi do sprawy, poniewaŜ wie, Ŝe w kaŜdej chwili Rada Gminy te 

pieniądze, których brakuje, przyzna. Myślę, Ŝe dobrze by było, Ŝeby Kierownik szukał 

przyczyn, Ŝeby zredukować te róŜnice w kosztach, starać się zarobić i zmniejszyć 

koszty utrzymania, poniewaŜ to bardzo obciąŜa koszty gminy. Jestem za utrzymaniem 

takich samych taryf wody, jakie są w tym roku, aby Kierownik nie czuł się pewnie. 

Pan Wiesław Snoch – Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej – to nie jest tak, Ŝe 

my specjalnie podnosimy cenę wody, tak wychodzi z kalkulacji. Kalkulacja była 

szczegółowo przedstawiana na posiedzeniach Komisji, co wchodzi w koszty Zakładu. 

JeŜeli Rada chce, Księgowa jeszcze raz przedstawi poszczególne wydatki. 

Jeśli chodzi o zmniejszenie kosztów staramy się zmniejszać zuŜycie energii 

elektrycznej, wykonujemy wiele robót sami. Są koszty, których nie jesteśmy w stanie 

zmniejszyć. O ile chodzi o wykonywanie dodatkowych prac przez ZGK, my moŜemy 

wykonywać przyłącza lub dodatkowe wodociągi. Robiliśmy kalkulację ceny przyłącza 

w zaleŜności od ilości metrów. Ludzie i tak zatrudnią do wykonania takiej pracy kogoś 

innego, poniewaŜ zrobi taniej niŜ Zakład. Natomiast robić tylko po kosztach, to mija 

się z celem. Robiąc przyłącza, trzeba osiągnąć jakiś zysk. 
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Pani Dorota Zachariasz – Radna – Panie Kierowniku, o ile zuŜycie wody się 

zmniejszyło? 

Pan Wiesław Snoch – Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej poinformował, Ŝe 

w roku bieŜącym jest 255.000 m3, a planowane na 2006 r. – 240.000 m3. 

 

Pani Dorota Zachariasz – Radna – oprócz tego, Ŝe ludzie oszczędzają, co jeszcze moŜe 

być przyczyną takiego mniejszego zuŜycia wody? Jeśli taka tendencja będzie z roku na 

rok, no to …   

Pan Wiesław Snoch – Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej – największą 

przyczyną jest to, Ŝe ludzie zaczęli oszczędzać. Tam, gdzie została doprowadzona 

kanalizacja, wiadomo trzeba płacić razy dwa i ludzie zaczęli oszczędzać wodę. Aby 

zmniejszyć straty wody, wykonaliśmy wymianę wodociągu w Oblęgorku i nowy 

wodociąg w Oblęgorku. To teŜ się przyczyni do zmniejszenia strat. 

 

Pan Przewodniczący obrad – niepokoi mnie wzrost kosztów wynagrodzenia, z czego 

to wynika? 

Pani Justyna Stępień – Główna Księgowa Zakładu Gospodarki Komunalnej wyjaśniła 

– w roku obrotowym wynagrodzenia są wyliczone z 10 etatów – obecnie tyle osób 

zatrudnia Zakład. Natomiast na rok obowiązywania nowych taryf, na tę kwotę składa 

się wynagrodzenie 11 pracowników, załoŜony wzrost wynagrodzeń do 5 % i wypłata 

nagród jubileuszowych. W 2005 r. nie ma Ŝadnych nagród jubileuszowych, a w 2006r. 

będą wpłacone. Stąd znaczna róŜnica w planowanych wynagrodzeniach w porównaniu 

do 2005 r. 

 

Pan Jan Gruca – sołtys Małogoskiego – Panie Wójcie, Wysoka Rado, jeŜeli pójdzie ta 

woda w górę, to sporo ludzi będzie szukało innych sposobów znalezienia wody. Ja juŜ 

płaciłem w zeszłym roku przeszło 600 zł za rok za wodę, teraz zapłacę pewnie ponad 

800 zł. JeŜeli pójdzie tyle, to ja muszę szukać jakiegoś rozwiązania, moŜe hydrofor, 

pompa, taniej będzie. Boję się, Ŝe tak moŜe zrobić duŜo ludzi i teŜ zmniejszy się 

zuŜycie wody. 
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Pan Włodzimierz Szczepański – Przewodniczący Komisji Samorządowej – Szanowni 

Radni, Panie Wójcie, Panie Przewodniczący, Komisja Samorządowa obradowała 

wspólnie z Komisją BudŜetu i Inwestycji, po zapoznaniu się z kalkulacją taryf cen 

wody i ścieków, Komisje uwzględniły wzrost kosztów i wnioskują o podwyŜkę ceny  

1 m3 wody i 1 m3 ścieków o 0,05 zł + VAT w stosunku do roku obecnego. Koszty są 

duŜe i obciąŜenie budŜetu byłoby znaczne. W ościennych gminach ceny wody  

i ścieków są wyŜsze. Podczas posiedzenia było przeprowadzone głosowanie i 3 osoby 

były za podwyŜszeniem o 0,05 zł, a 2 były przeciw. 

 

Pan Witold Wawrzeńczyk – Radny – składam wniosek o utrzymanie stawek na 

poziomie roku bieŜącego, na wspólnym posiedzeniu przegraliśmy z Komisją 

Samorządową (nie całą), moŜe znajdę więcej zwolenników. To, co Pan sołtys 

powiedział – jeŜeli będziemy podnosić ceny, to nastąpi spadek zuŜycia wody i wpływy 

będą mniejsze. Myślę, Ŝe mój wniosek jest słuszny, aby ludzie nie rezygnowali  

z korzystania z wodociągu publicznego.  

 

Pan Arkadiusz Wilczkowski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Panie 

Przewodniczący, Wysoka Rado, na wspólnym posiedzeniu Komisji Rewizyjnej  

i Komisji Gospodarki Komunalnej wypracowaliśmy wniosek o podwyŜce 1 m3 wody  

i 1 m3 ścieków o 0,10 zł + VAT w porównaniu do roku 2005. W dyskusji padł 

argument o oszczędzaniu wody, wodę powinno się oszczędzać. Nie ma obaw, co do 

uciekania indywidualnych odbiorców do dawnych sposobów typu hydrofor, bo te 

koszty są i tak o wiele wyŜsze. 10 groszy na 1 m3 wody, to naprawdę nie jest duŜo  

w porównaniu z innymi kosztami, jakie płaci kaŜde gospodarstwo, zaczynając od 

telefonu i energii elektrycznej. Wzrost o 10 groszy nie obciąŜy bardzo budŜetu 

domowego. 

 

Pan Przewodniczący obrad – mówimy o ustaleniu ceny wody i ścieków, są trzy róŜne 

wnioski: 

1) wniosek Komisji Samorządowej i Komisji BudŜetu i Inwestycji, Ŝeby cenę 1 m3 

wody obniŜyć do 1,45 zł + VAT, 1 m3 ścieków obniŜyć do 1,55 zł + VAT, 
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2) wniosek Radnego Wawrzeńczyka, Ŝeby utrzymać ceny wody i ścieków na poziomie 

roku obecnego, 

3) wniosek Komisji Rewizyjnej i Komisji Gospodarki Komunalnej, aby ceny wody  

i ścieków wzrosły w porównaniu do roku obecnego o 0,10 zł + VAT. 

Trudno określić, który wniosek jest najdalej idący.  

 

Pan Stanisław Gaweł – Radny – wniosek o podwyŜkę 10 groszy jest najdalej idący. 

 

Pan Przewodniczący obrad – najdalej idącym wnioskiem jest pozostawienie cen na 

poziomie roku bieŜącego. Proponuję przegłosować wnioski zgodnie z kolejnością ich 

złoŜenia. 

Poddaję pod głosowanie wniosek Komisji Samorządowej oraz Komisji BudŜetu  

i Inwestycji, aby cenę wody za 1 m3 obniŜyć do 1,45 zł + VAT:  

- za – 5, 

     - przeciw – 0, 

     - wstrzymało się – 7. 

 Głosowało 12 Radnych. Wniosek przyjęto większością głosów „za”, przy 7 

„wstrzymujących się”. 

 

Pan Przewodniczący obrad – głosowanie nad kolejnymi wnioskami, co do ustalenia 

ceny wody jest bezprzedmiotowe. 

 

Przegłosowano wniosek Komisji Samorządowej oraz Komisji BudŜetu i Inwestycji o 

obniŜenie ceny za 1 m3 ścieków do 1,55 zł + VAT:  

- za – 5, 

     - przeciw – 2, 

     - wstrzymało się – 7. 

 Głosowało 14 Radnych. Większością głosów „za”, przy 2 „przeciw” i 7 

„wstrzymujących się”, wniosek przyjęto. 

 

Pan Przewodniczący obrad zarządził przerwę od godz. 1130 do godz. 1145. 
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Po przerwie wznowiono obrady. 

 

Pan Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 

taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków przez 

Zakład Gospodarki Komunalnej w Strawczynie na terenie gminy Strawczyn wraz  

z ustalonymi stawkami i poddał pod głosowanie: 

- za – 14, 

     - przeciw – 0, 

     - wstrzymało się – 0. 

 Głosowało 14 Radnych. Uchwałę Nr XXVIII/251/05 podjęto jednogłośnie. 

 

Ad. 6 j) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XVIII/171/04 Rady Gminy  

w Strawczynie z dnia 30 września 2004 r. w sprawie uchwalenia Planu Rozwoju 

Lokalnego Gminy Strawczyn na lata 2004 – 2013. 

 

Pan Przewodniczący obrad poinformował, Ŝe punkt ten nie będzie realizowany. 

Sprawa dotyczy zmiany w Planie Rozwoju Lokalnego, miał być składany wniosek  

o dofinansowanie w terminie do końca listopada br. i dlatego projekt uchwały był 

ujęty w porządku obrad. Okazało się, Ŝe są problemy i wniosek nie będzie złoŜony  

w tym terminie, powyŜszy projekt uchwały zostanie przygotowany na następną Sesję. 

W dniu dzisiejszym wycofuję go z porządku obrad.  

 

Ad. 6 k) 

Pani Kazimiera Jarząbek – koordynator ds. rozwiązywania problemów 

alkoholowych przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w 2005 r. 

 

Pan Przewodniczący obrad odczytał w/w projekt uchwały, który następnie 

przegłosowano: 

- za – 15, 
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     - przeciw – 0, 

     - wstrzymało się – 0. 

 Głosowało 15 Radnych. Podjęto jednogłośnie Uchwałę Nr XXVIII/252/05. 

 

Ad. 6 l) 

Pan Przewodniczący obrad odczytał pismo Wojewody Świętokrzyskiego  

w sprawie zaopiniowania nowego projektu planu aglomeracji Strawczyn o RLM 

powyŜej 2000, opracowanego przez gminę i zweryfikowanego przez Wojewodę 

(pismo znak: ŚR.II.0711-1/20/05 z dnia 18.11.2005 r. w zał.). 

 

Pan Henryk Wrzecionowski – starszy specjalista ds. inwestycji wyjaśnił – Panie 

Przewodniczący, Wysoka Rado, plan aglomeracji był uchwalony w czerwcu tego roku 

odnośnie dwóch aglomeracji Korczyna i Strawczyna. Do Korczyna było zaplanowane 

odprowadzanie ścieków z miejscowości: Kuźniaki, Ruda Strawczyńska, Korczyn  

i Małogoskie, z pozostałych wsi miały by odprowadzane do Strawczyna. W związku  

z tym, Ŝe koncepcja została zmieniona w ten sposób, Ŝe z Kuźniaków i Rudy 

Strawczyńskiej ścieki będą odprowadzane do oczyszczalni w Strawczynie, trzeba 

zmienić aglomeracje. Z aglomeracji Korczyn trzeba wyłączyć wsie Kuźniaki i Rudę 

Strawczyńską, a włączyć do aglomeracji Strawczyn. Jest nam to potrzebne, poniewaŜ 

ubiegamy się o środki Norweskiego programu. MoŜe to być opinia, która się 

uprawomocni po 30 dniach. W związku z tym, Ŝe nie mamy duŜo czasu, bo ostatni 

termin składania wniosków upływa w najbliŜszą środę, musi być podjęta uchwała  

i Wojewoda wyda nam odpowiednie zaświadczenie o ubieganiu się o środki. 

 

Pan Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały w sprawie zaopiniowania 

projektu aglomeracji dla gminy Strawczyn i poddał pod głosowanie: 

- za – 15, 

     - przeciw – 0, 

     - wstrzymało się – 0. 

 Głosowało 15 Radnych. Uchwałę Nr XXVIII/253/05 podjęto jednogłośnie. 
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Ad. 7. 

Przyjęcie zmiany planu pracy oraz planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy na 2005 r. 

Pan Przewodniczący obrad odczytał pismo Pana Wójta w sprawie ujęcia w planie 

kontroli Komisji Rewizyjnej w listopadzie i grudniu 2005 r. kontroli samodzielnego 

Samorządowego Zakładu Opieki Zdrowotnej, Ochotniczych StraŜy PoŜarnych, 

gospodarowania funduszem płac w pozostałych jednostkach organizacyjnych gminy 

oraz sprawdzenia przez Komisję Statutową zgodności statutów jednostek 

organizacyjnych z aktualnymi aktami prawnymi (pismo znak: W-0055/3/05 z dnia 

07.11.2005 r. w zał.).  

Poinformował, Ŝe Komisja Rewizyjna podjęła Uchwałę Nr 1/2005 w dniu 14 listopada 

2005 r. w sprawie zmiany planu pracy oraz planu kontroli na 2005 r. 

 

Pan Arkadiusz Wilczkowski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Wysoka Rado, 

zmiany w planie dotyczą kontroli samodzielnego Samorządowego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej, czas realizacji będzie „grudzień 2005 r.”. StraŜ nie została ujęta  

z przyczyn czasowych, w tym roku nie zdąŜymy. Kontrola jednostek Ochotniczych 

StraŜy PoŜarnych zostanie ujęta w planie pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej na  

2006 r. 

 

Uwag nie było. 

Pan Przewodniczący obrad – Komisja Statutowa juŜ obradowała na temat statutów 

jednostek organizacyjnych. Dla Komisji Statutowej jest to praca ciągła i nie ma 

potrzeby dokonywać zmian w planie pracy tej Komisji. 

 

Przegłosowano przyjęcie Uchwały Nr 1/2005 Komisji Rewizyjnej Rady Gminy z dnia 

14 listopada 2005 r. w sprawie zmiany planu pracy oraz planu kontroli na 2005 r.: 

- za – 15, 

     - przeciw – 0, 

     - wstrzymało się – 0. 
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 Głosowało 15 Radnych. Zmiany w planie pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej na 

2005 r. zostały przyjęte jednogłośnie. 

 

Pan Stanisław Gaweł – Przewodniczący Komisji Statutowej – Panie Przewodniczący, 

Wysoka Rado, w związku z pismem, w którym Pan Wójt zwraca się teŜ do Komisji 

Statutowej, chciałem powiedzieć, Ŝe Komisja opiniuje i moŜe na swój wniosek 

przystąpić do pracy nad Statutem, zmiany dotychczasowe nie były przez Wojewodę 

uchylone, ani przez inny organ. Jeśli chodzi o zapis w Statucie SZOZ-u, to Rada 

Nadzorcza opracowuje statut (taki jest zapis) i zmiany do statutu. Dajemy najpierw 

inicjatywę Radzie Nadzorczej SZOZ-u, nie moŜemy narzucać. Potem Rada SZOZ-u 

mogłaby mieć pretensje, ze uprzedzamy niektóre fakty. Rada Nadzorcza jest bliŜej 

tych spraw niŜ Komisja Statutowa i chciałbym, Ŝeby wykazała inicjatywę  

i przedstawiła chociaŜby wnioski do tego Statutu. Poczekamy, jeŜeli nie w tym roku, 

to w przyszłym ujmiemy te zmiany w planie pracy. 

 

Ad. 8. 

  Pani Zdzisława Adamczyk – Kierownik Referatu Infrastruktury Technicznej 

przedstawiła sprawozdanie z przeglądu stanu czystości i porządku w gminie 

Strawczyn (sprawozdanie w zał.). 

 

Pan Przewodniczący obrad – z rozmowy z Panią Kierownik wynikało, Ŝe realizacja tej 

uchwały staje się jakby bezprzedmiotowa, trudna w wykonaniu. Rada Gminy musi się 

zastanowić nad zmianą tej uchwały lub dostosowaniem jej do obecnych potrzeb, 

uchwała jest z 1998 r. Jeśli chodzi o przeglądy posesji, nie zawsze są one precyzyjne. 

Przy rozstrzyganiu konkursu na „Najwszechstronniejsze sołectwo” Komisja sięgała do 

dokumentów z przeglądu, były nie precyzyjne. 

W zaleŜności od tego, kto był w składzie zespołu kontrolującego, jeŜeli był StraŜak – 

zalecenia dotyczyły zagroŜeń przeciw poŜarowych, jeŜeli elektryk – były wykazane 

nieprawidłowości z instalacją elektryczną. 

 



 15 

Rada Gminy przyjęła sprawozdanie z przeglądu stanu czystości i porządku w gminie 

Strawczyn. 

 

Ad. 9. 

 Pan Wójt udzielił odpowiedzi na zapytania i interpelacje: 

- zimowe odśnieŜenie dróg – przetarg został rozstrzygnięty, zimowym odśnieŜeniem 

dróg na terenie naszej gminy zajmuje się Przedsiębiorstwo Usługowo – Handlowe 

Zapała Jarosław, Oblęgorek 107a, jest podany telefon kontaktowy, sołtysi otrzymali 

ulotki informacyjne. Tak jak zawsze przy tego typu czynnościach, nie będzie 10-ciu 

sprzętów, Ŝeby wyjechały wszystkie na nasze drogi gminne i odśnieŜyłyby całą 

gminę w ciągu godziny, musi to trochę potrwać, 

- wykup gruntów pod zbiornik w Korczynie – w lipcu tego roku kolejny raz odbyło się 

spotkanie z ludźmi na temat wykupu tych gruntów pod zbiornik w Korczynie. 

Zaproponowaliśmy cenę taką, jak płacą władze gminy Piekoszów, tj.4 000 zł za 1 ha 

nieuŜytków. Nie znaleźliśmy Ŝadnej osoby zainteresowanej tą ceną, wszystkie ceny 

były od 1,20 zł do 3 zł za 1 m², czyli 12.000 zł do 30.000 zł za 1 ha. Ja takich stawek 

nie zaakceptuję, bowiem są to nieuŜytki. W Strawczynie kupujemy po 2 zł za 1 m²,  

a przydatność gruntu w Korczynie jest o wiele gorsza. Dwóch rolników w ogóle nie 

jest zainteresowanych sprzedaŜą. Wszystkie te informacje są przekazane do 

Świętokrzyskiego Zarządu Melioracji Gospodarki Wodnej, ja mówię ile moŜemy 

zapłacić, jak chcą kupować za droŜszą cenę, to niech dopłacą róŜnicę. Z tego, co 

wiem Piekoszów wykupił parę hektarów po 4 000 zł za 1 ha, 

- Pan Szczepański pytał o numerację przysiółków, przyjmuję to jako nowy wniosek, 

wszystkie miejscowości i przysiółki wcześniej zgłoszone mają tablice informacyjne 

np. ”Strawczynek Plac”, „Niedźwiedź Zaskale”. Nie ma tam numerów, ale jeŜeli jest 

taka koncepcja i będzie to pomocne, przyjmuję jako wniosek, który będzie 

realizowany na przestrzeni roku. 

 

Pan Wiesław Snoch – Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej – ciśnienie wody 

w Korczynie jest od 4 do 4,5 atmosfery z uwagi na zróŜnicowanie terenu, ze względu 

na to, Ŝe woda do Korczyna i pozostałych miejscowości z ujęcia w Rudzie 
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Strawczyńskiej spływa grawitacyjnie ze zbiornika w Hucisku i większego ciśnienia się 

nie stworzy. MoŜe być większe ciśnienie, ale trzeba wtedy zbiornik zamknąć  

i stwarzać ciśnienie. Natomiast to ciśnienie, jakie w tej chwili jest, jest wystarczające 

dla potrzeb gospodarczych i wszystkich urządzeń wodociągowych. 

 

Pan Wójt – jakie są normy i czy to ciśnienie jest w normach? 

Pan Wiesław Snoch – Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej – ciśnienie jest  

w normach, aby pracowały urządzenia wodociągowe, musi być minimum 2,5 

atmosfery, a w Korczynie jest od 4 do 4,5 atmosfery i zwiększyć się nie da. 

 

Pan Przewodniczący obrad – a zabezpieczenie przeciw poŜarowe? 

 

Pan Wiesław Snoch – Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej – o ile chodzi  

o zabezpieczenie przeciw poŜarowe, hydranty w Korczynie są sprawne. 

Zabezpieczyliśmy je ze względu na to, Ŝe najwięcej kradzieŜy było w Korczynie. 

Klucze do tych zabezpieczeń przekazane były kaŜdej jednostce z terenu gminy. JeŜeli 

nie ma klucza, spaw jest tak zrobiony, Ŝe uderzając młotkiem moŜna się dostać do 

hydrantu. Zasuwy przy hydrantach są dodatkowo zamknięte z uwagi na to, Ŝe ludzie 

przecinali zabezpieczenia i pobierali wodę z hydrantów. JeŜeli nie ma kluczy do 

zasuwy, to się wody nie pobierze. StraŜ powinna mieć klucze do hydrantu i do 

zasuwy. Były przypadki, Ŝe straŜ chciała odkręcać hydranty ręcznie, było tak, Ŝe 

czwarty wóz przyjechał i dopiero straŜacy mieli klucze. 

 

Pan Wójt – miałem sygnał, straŜ do mnie zgłosiła, Ŝe w Korczynie chcieli pobić 

straŜaków w czasie akcji gaszenia poŜaru. Wkroczyli w kompetencje straŜy, bo 

chcieli, Ŝeby gdzieś strumieniem wody polali. StraŜacy odmówili, poniewaŜ jeszcze 

był niewyłączony prąd. Chcieli pobić straŜaków. 

 

Pan Stanisław Stępień – Radny Korczyna – zgadzam się z tym, Ŝe prąd nie był 

wyłączony i nie było wielkiego ciśnienia. StraŜ ma pompę i ma beczkowóz i ze 

swojego beczkowozu moŜe potoczyć wodę. Natomiast straŜ moŜe podłączyć się do 
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beczkowozu z hydrantu i beczkowóz będzie wodę tłoczył, to jest sprawa do 

rozwiązania. Jeśli chodzi o zabezpieczenie hydrantów, było duŜo kradzieŜy wody  

z hydrantów, zgłaszałem Kierownikowi i hydranty są zamknięte. Przy poŜarach 

byłem, wystarczy uderzyć dwa razy młotkiem i dostęp do wody jest. StraŜ jak 

przyjeŜdŜa, nie ma klucza, to jest druga sprawa, powinni przyjeŜdŜać z wyposaŜeniem. 

 

Pan Jan Gruca – sołtys Małogoskiego – Panie Wójcie, Wysoka Rado, korzystając  

z okazji chciałbym podziękować Panu Wójtowi i Wysokiej Radzie za drogę  

w Małogoskim. Bardzo nam to poprawi warunki i chciałbym przeprosić, bo spóźniłem 

z zapytaniem. Chciałem zapytać Pana Wójta, w związku z drogą, czy nie znalazłoby 

się w budŜecie trochę pieniędzy na zrobienie dodatkowego słupa na początku drogi  

w Małogoskim. Jest ładnie zrobiony wykręt i przydałoby się tam oświetlenie. 

Właściciel działki zgadza się na wstawienie słupa. Druga sprawa związana z tą drogą – 

w drugiej części wsi chodzi o dorobienie drogi na wykręcanie samochodów. W tej 

chwili, gdy samochód odśnieŜa drogę, wykręca na trawniku, teŜ mieszkaniec chce dać 

swoją działkę, chodzi o dorobienie 30 m drogi, jeŜeli nie asfaltowej, to utwardzonej, 

Ŝeby się dało wykręcić większym samochodem, jak się odśnieŜa lub ktoś zabłądzi i nie 

ma jak zawrócić. 

 

Pan Przewodniczący obrad odczytał pismo z Państwowej Agencji 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w sprawie obowiązku uchwalania przez 

gminy gminnych programów profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych 

(pismo znak: ANA/1579/K.Ł/2005 z dnia 18.10.2005 r. w zał.). 

 

Pan Przewodniczący obrad zarządził przerwę od godz. 1240 do godz. 1400. 

 

Po przerwie wznowiono obrady. 

 

Na Sesji obecnych było 10 Radnych.  
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Ad. 10. 

Wręczenie odznaczeń przez Wojewodę Świętokrzyskiego. 

  

Pan Przewodniczący obrad powitał przybyłych gości: Pana Włodzimierza 

Wójcika – Wojewodę Świętokrzyskiego, Pana Zbigniewa Banaśkiewicza – Starostę 

Powiatu Kieleckiego oraz innych zaproszonych gości. 

 

Pan Wójt wymienił osoby odznaczone 

Złotym KrzyŜem Zasługi: 

- Błaszczyk Jadwiga ElŜbieta 

- Jankowski Jerzy, 

- Kosowski Jerzy, 

- KrzyŜek Janusz, 

- Wawrzeńczyk Witold, 

Srebrnym KrzyŜem Zasługi: 

- Białek ElŜbieta, 

- Cisowska Henryka, 

- Drogosz Stanisław Marek, 

- Dziubeła Robert, 

- Gieroń ElŜbieta, 

-  Gołda Bogdan,  

- Gołda Józef, 

- Jakubczyk Ewa, 

- Stępień Wojciech, 

- Wolder Aleksander, 

Brązowym KrzyŜem Zasługi: 

- Kobiec Jarosław, 

- Pytel Danuta, 

- Wychowaniec Mariusz. 
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Pan Włodzimierz Wójcik – Wojewoda Świętokrzyski wręczył odznaczenia za zasługi 

dla społeczności lokalnej. 

 

Pani Jadwiga ElŜbieta Błaszczyk – Dyrektor Zespołu Placówek Oświatowych  

w Strawczynie podziękowała Panu Wojewodzie w imieniu wszystkich odznaczonych. 

 

Pan Włodzimierz Wójcik – Wojewoda Świętokrzyski przypomniał o 15 rocznicy 

istnienia samorządu gminnego, ustawie, która w sposób znaczący zmieniła 

zarządzanie państwem oraz znaczeniu działalności samorządu gminnego dla rozwoju 

lokalnego.  

 

Pan Wójt wręczył Panu Wojewodzie upominek i podziękował za przybycie na Sesję 

Rady Gminy oraz czteroletnią dobrą współpracę. 

 

Ad. 11.  

 W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Pan Przewodniczący Rady Gminy 

zamknął XXVIII Sesję, która rozpoczęła się, o godz. 900, a zakończyła o godz. 1420. 

 

 

 

Protokołowała:   Sekretarz obrad:  Przewodniczący obrad: 

 

Małgorzata Woźniak  Witold Wawrzeńczyk Wiesław Piotrowski 

            

       

 


